
  آرمان ملی: تقابل سرخابی ها در دربی 102 که برای 
اولین بار در تاریخ فوتبال ایران از VARبهره می برد به 
جنجال کشیده شده و با تساوی یک بر یک در حالی به 

پایان رسید که حاشیه های آن ظاهرا پایانی ندارد! 
 گزارش بازی 

دقیقه ۴ فرصت گلزنی برای بازیکنان استقلال از روی 
ضربه ایستگاهی فراهم شد، اما این موقعیت به دلیل 
آفساید بازیکن آبی پوش بدون نتیجه ماند. دقیقه ۸ علی 
نعمتی در شلوغی محوطه جریمه استقلال فرصت باز 
کردن دروازه این تیم را داشت، اما سید حسین حسینی 
توپ را به کرنر فرستاد. دقیقه ۳۸ برخورد در محوطه جریمه 
پرسپولیس که برخلاف کادرفنی استقلال، داور اعتقادی 
به خطای پنالتی نداشت. دقیقه ۴۳ در چند قدمی دروازه 
پرسپولیس موقعیت گلزنی برای بلانکو فراهم شد اما توپ 
این بازیکن به دلیل دخالت مدافعان قرمز پوش راه به 
دروازه بیرانوند نداشت. دقیقه 2+۴۵ ضربه سر شهاب 
زاهدی توسط حسینی مهار شد. دقیقه ۳+۴۵ اشتباه 
فردی بیرانوند موقعیت گلزنی را برای بلانکو فراهم کرد اما 
حسین کنعانی زادگان توپ را دور کرد. دقیقه ۵۹ ضربه سر 
ک بلانکو توسط علیرضا بیرانوند مهار شد. دقیقه  خطرنا
77 حمله پرسپولیس به سمت دروازه استقلال، خروج 
ناموفق و دفع ناقص سید حسین حسینی امید عالیشاه را 
در موقعیت شوت زنی قرار داد و بازیکن تعویضی قرمزها با 
یک ضربه بغل پا اولین گل شهرآورد را به ثمر رساند. دقیقه 
7۹ شوت عالیشاه از پشت محوطه جریمه استقلال با 
اختلاف اندک از بالای دروازه حسینی بیرون رفت. دقیقه 
۴+۹0 برخورد علی نعمتی و آرش رضاوند در محوطه جریمه 
پرسپولیس که داور پس از بررسی VAR به نفع آبی ها 
پنالتی اعلام کرد. دو دقیقه بعد کوین یامگا از روی نقطه 
پنالتی دروازه قرمزپوشان را باز کرد تا این دیدار جنجالی در 

نهابت با تساوی یک بر یک به پایان برسد. 
 مصاحبه بازیکنان استقلال 

بازیکنان تیم فوتبال استقلال تهران بعد از تساوی 
مقابل پرسپولیس در دربی 102  به اظهارنظر درباره این 

دیدار پرداختند: 
- روزبه چشمی: به لحاظ فنی سرتر بودیم و باید از 
دیداری  دربی  می کردیم.  استفاده  موقعیت های مان 
نیست که ۴، ۵ موقعیت به دست بیاورید، بازیکنان ما به 
راحتی از موقعیت ها می گذرند. باید بازی را می بردیم، ولی 
روی اتفاق بچگانه ای که همه انجام دادیم، گل خوردیم. 
الان با VAR هم یک پنالتی طلبه کار هستیم و فرار رو به 

جلو نکنیم. 
و  داشت  خوب  نیمه  دو  بازی  رضاوند:  آرش   -
گلزنی ما خیلی بهتر بود. در نیمه دوم  موقعیت های 
فرصت های بسیار خوبی داشتیم و اشتباه خودمان باعث 
شد روی یک شوت ۵0 درصدی گل بخوریم. برای پیروزی 
به زمین آمده بودیم و روی یک اتفاق گل خوردیم. حیف 

شد سه امتیاز کامل بازی را نگرفتیم. 
- سیدحسین حسینی: بازی خوبی بود و می توانستیم 
برنده باشیم. شنیدم دوستان به VAR معترض بودند، 
باید هم معترض باشند، چون در 11 بازی گذشته در سه، 
چهار بازی با داوری برنده شدند. در بازی با آلومینیوم، 

گر  ذوب آهن و گل گهر با اشتباه داوری امتیاز گرفتند و ا
امتیاز نگرفته بودند الان پایین جدول بودند. 

- علی سامره: در مجموع بازی خوبی بود، اما برخی از 
دوستان می خواستند خرابش کنند و عادت به باخت 
نداشتند. آنها این چند سال عادت کردند که امتیاز مفت 
بگیرند. ما شانس آوردیم که VAR بود وگرنه همچون 
سال های گذشته و یا هفت هشت امتیازی که امسال به 
آنها هدیه کردند، پنالتی ما هم از دست می رفت، به هر 
دلیل با تمام این مشکلات، بازی بدی نبود و حتی یک 

جا هایی در نیمه دوم چهره برتر میدان بودیم. 
 صحبت پرسپولیسی ها 

بازیکنان تیم فوتبال پرسپولیس بعد از تساوی در دربی 
102 و از دست دادن پیروزی در لحظات آخر به اظهارنظر 

درباره این دیدار پرداختند: 
- امید عالیشاه: توپ و میدان را بچه های ما در اختیار 
داشتند و می توانستیم برنده بازی باشیم. به تیم، بچه ها 
 VAR و مجموعه باشگاه پرسولیس افتخار می کنم، چون با
دیگر اینگونه تصمیم گیری ها سخت نیست. در نیمه اول 
روی شهاب زاهدی پنالتی انجام شد و در دقیقه ۶0 بازیکن 
استقلال باید از زمین اخراج می شد. پنالتی که به سود 

استقلال گرفته شد نیز واقعاً پنالتی نبود. 
- فرشاد فرجی: دلیلی ندارد در مورد نیمکت حریف 
صحبت کنم و نمی خواهم این کار را انجام بدهم. در مورد 
تنش ها هم باید بگویم پس از گل فقط به بازیکن حریف 
گفتم باید احترام هواداران پرسپولیس را داشته باشید. 
استقلالی ها تا حدی تحت تأثیر جو قرار گرفته بودند این 
تساوی برای آن ها ارزشمند بود و دور افتخار می زدند. حق 
هم داشتند اینگونه خوشحالی کنند، اما به آنها گفتم نباید 

مقابل هواداران ما چنین کاری انجام بدهید. 
- افشین پیروانی: خدا را شکر کمک داور ویدئویی 
)VAR( آمد و صحنه هایی که باید بهتر دیده می شد، 
دیده نشد! بازیکن حریف باید اخراج می شد و این مسأله 

را همه تأیید کردند. 
کنش باشگاه ها   وا

بعد از پایان بازی دربی 102 که با تساوی یک بر یک به 
پایان رسید باشگاه پرسپولیس با انتشار دو فیلم و یک 
کنش نشان  عکس نسبت به قضاوت موعود بنیادی فر وا
دادند. در بخشی از بیانیه این باشگاه آمده است: » 
نمی دانستیم وجود VAR هم تاثیری در تغییر داوری های 
یک طرفه به سود یک تیم ندارد. در دقیقه 10، پنالتی واضح 
روی شهاب زاهدی که با فن کمر از سوی مدافع استقلال 
خ داد، حتی با رفتن به VAR از سوی داور گرفته نشد.  ر
مانده ایم به کجا گله ببریم و چه بگوییم. در روز روشن حق 
پرسپولیس را خوردند.« اما بعد از این اعتراض باشگاه 
پرسپولیس، استقلالی هم بیکار ننشستند و در بیانیه ای 
جواب همتای خود را دادند. در بخشی از بیانیه استقلال 
آمده است: » در شرایطی که اغلب کارشناسان داوری 
معتقدند علاوه بر پنالتی آشکار دقایق پایانی، یک پنالتی 
دیگر هم در محوطه جریمه پرسپولیس رقم خورده است، 
باشگاه رقیب طبق معمول دست پیش را گرفته تا فضای 
فوتبال را به سود خود تغییر بدهد. خوشبختانه امروز 
گر وی ای آر در لیگ  جامعه فوتبال ایران به وضوح دید ا

برتر باشد و عدالت رعایت شود، امتیاز باد آورده به یک تیم 
خاص نمی رسد. همین که سرمربی تیم رقیب در کنفرانس 
مطبوعاتی خود به وضوح با ورود وی آی آر به فوتبال ایران 
مخالفت می کند گواه حقیقت این ماجرا است که متاسفانه 
این تیم به نبود تکنولوژی و تبعات آنکه همیشه به نفع آنها 

بوده عادت کرده است.«
 شکایت پرسپولیس

فیلمی از جایگاه ویژه ورزشگاه آزادی منتشر شد که 
در آن خداداد افشاریان رئیس کمیته داوران بعد از گل 
تساوی استقلال در دربی را نشان می دهد. البته خداداد 
افشاریان در گفت وگو با تسنیم، »رنگی بودن« و صحبت 
با مدیرعامل استقلال را تکذیب کرد اما طبق اعلام مدیر 
روابط عمومی باشگاه پرسپولیس، سرخپوشان قصد دارند 
از رئیس کمیته داوران شکایت کنند چرا که معتقدند او با 
رفتارش، بی طرفی مسئولان برگزاری مسابقه را نقض کرده 
است. همچنین این باشگاه از نکونام، سامره، حسینی و 
گزارشگر دربی شکایت کرده و در نامه ای رسمی به سازمان 
لیگ از باشگاه استقلال به دلیل رعایت نکردن سقف 
قرارداد و استفاده از بازیکن غیرمجاز شکایت کرد. باشگاه 
پرسپولیس اعلام کرد با ارائه مستندات، شکایت خود را 

از تیم داوری این بازی تقدیم فدراسیون فوتبال می کند. 
 شکایت استقلال

باشگاه استقلال اعلام کرد که از یحیی گل محمدی بابت 
تهمت و ادعای کذب شکایت می کند. باشگاه استقلال 
نوشت: در پی تهمت یحیی گل محمدی سرمربی تیم 
پرسپولیس به رئیس فدراسیون فوتبال و مدیر عامل 
باشگاه استقلال و ادعای کذب درباره رابطه مهدی تاج 
، باشگاه استقلال از سرمربی پرسپولیس به  و علی خطیر
کمیته های اخلاق و انضباطی فدراسیون فوتبال شکایت 
کرد. حرف های سرمربی پرسپولیس توهین آشکار به ارکان 
قضائی مستقل فدراسیون فوتبال و تهمت ناروا به رئیس 
فدراسیون فوتبال و مدیرعامل باشگاه استقلال است و 
این باشگاه پیگیری این تهمت ناروا در مجامع قضائی 

فدراسیون فوتبال را حق قانونی خود می داند. 
 فیفا 

شاید تنها نکته مثبت از اتفاقات و حاشیه های دربی 
کنش رئیس فیفا به برگزاری دربی پرسپولیس و استقلال با  وا
حضور بانوان باشد. جیانی اینفانتینو نوشت: »در شهریور 
ماه، خوشحالم که با ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری ایران، 
در شهر نیویورک دیدار کردم و در آنجا در مورد توسعه 
فوتبال زنان در کشور و پیشرفت های حاصله در زمینه 
حضور زنان در استادیوم های فوتبال گفت وگو کردیم. 
که حدود  از این رو با خوشحالی فراوان متوجه شدم 
۳000 زن امروز در دربی تهران بین باشگاه پرسپولیس و 
استقلال حضور داشتند. به لطف گفت وگوی مستمر فیفا و 
فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران، پیشرفت هایی 
در حال انجام است. من مجدداً آنچه را که در شهریورماه 
به رئیس جمهور رئیسی گفتم، تکرار می کنم که در آینده 
نزدیک برای گفت وگوهای بیشتر به ایران سفر خواهم کرد. 
مسائل مربوط به فوتبال این کشور یک نیروی قابل توجه 
در فوتبال آسیا است و مهم است که ما همچنان روابط 

کاری مثبت و پرباری را که ایجاد کرده ایم، پرورش دهیم.«
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فروش فوق العاده پیراهن لیونل  
مسی در جام جهانی قطر

شش پیراهن لیونل مسی در جریان رقابت های 
جام جهانی 2022 در یک حراجی به قیمت 7. ۸ 
کرنت،  میلیون دلار فروخته شد. به گزارش سا
پیراهن هایی که لیونل مسی در نیمه اول شش 
بازی آرژانتین در جام جهانی قطر پوشیده بود، 
از سوی AC Momento به حراج گذاشته شد و 
با قیمت فوق العاده ای به فروش رفت. مسی، 
کاپیتان تیم ملی آرژانتین در جام جهانی 2022 
قطر بود و تیمش در دیدار نهایی در ضربات پنالتی 
فرانسه را شکست داد و عنوان قهرمانی را به دست 
آورد. البته رکورد بالاترین رقم فروش در حراجی 
برای یک لباس ورزشی شکسته نشد. پیشتر 
پیراهن دیگو مارادونا که او در بازی معروف مقابل 
انگلیس در جام جهانی 1۹۸۶ مکزیک به تن کرد، 
با رقم بی سابقه ای فروخته شد. این پیراهن در 
حراجی بیش از هفت میلیون پوند به فروش رفت 
که بالاترین قیمتی است که تا به حال برای یک 

کالای ورزشی پرداخت شده است. 

ویژه

سعید عزت اللهی هافبک ملی 
پوش کشورمان با درخشش 
ین  بهتر و  جز وایله  تیم  در 
هافبک های سال 2023 لیگ 

دانمارک قرار گرفت. 

»آنچلوتی پادشاه اروپا« این 
تیتر نشریه مارکای اسپانیا در 
تمجید از سرمربی رئال مادرید 
و رکورد تاریخی اش در لیگ 

قهرمانان اروپا است. 

میلان راهی لیگ اروپاشد. 
گازتا دلا اسپورت در جلد 
خود عنوان »دیر بود« را 
استفاده کرد و نوشت: حالا 

قهرمان لیگ اروپا شود.  ت
شــ

س نو
عک

        دیر   بهترین  پادشاه 

گفتوگو

سال های  مهاجم  اصلانیان  امیرحسین   
نه چندان دور پرسپولیس در خصوص تقابل 
سرخابی ها در هفته پنجم لیگ برتر صحبت 

کرد. 
و  کیفیت شهرآورد صد و دوم  درباره   
و پرسپولیس چه نظری  ل  استقلا تساوی 

دارید؟
ج   بازی نسبتاً خوبی بود و تمام هیجان خر
کمک داور ویدئویی شد. به نظرم خیلی زمان 
لازم است تا فرهنگ استفاده از VAR را یاد 
بگیریم. من خودم بازی را بدون گل پیش بینی 
کرده بودم. دربی دیگر مثل گذشته تب و تاب 
ندارد و هیجان انگیز نیست و شاید بتوانیم به 
زور از آن لذت ببریم. هرچقدر که می گذرد لذت 
آن کمتر هم می شود تا جایی که دیگر فقط یک 
بازی زمان گیر و بیهوده می شود. پرسپولیس 
بازی خوبی به نمایش گذاشت. امید عالیشاه 
واقعاً یک دربی باز است. از اول هم گفته بودم 
گر به عنوان یار تعویضی به زمین بیاید  که او ا
یکی از گلزنان تیم خواهد بود، اما باز هم ما در 
واقعیت روی اشتباه مدافعان استقلال به گل 
رسیدیم و عالیشاه بهترین گزینه پشت توپ بود 
که آن را به بهترین شکل وارد دروازه کند. سایر 
کندی بدون هیجان واقعی  دقایق بازی به 
طی شد. ما متأسفانه دیگر ستاره ای در 2 تیم 
پایتخت نداریم و همه به کشور های دیگر لژیونر 
شده اند. باشگاه ها هزینه می کنند تا بازیکن 
بخرند و متأسفانه با این همه هزینه هنوز به 
کیفیت مطلوب نرسیده ایم. به نظرم سال به 
سال این موضوع بدتر می شود و کیفیت دربی ها 
به حدی می رسد که دیگر فقط یک بازی وقت 
گیر می شود. حضور بانوان در قسمت هواداران 
واقعا در این بازی لذت بخش بود و من بسیار 
بالاخره  سال ها  از  بعد  بانوان  که  خرسندم 
توانستند دربی را از نزدیک و در ورزشگاه تماشا 
کنند. از جهتی هم خداراشکر که نتیجه ای به 
دست آمد که بانوان 2 تیم در اولین تجربه دربی 

با ناراحتی به خانه نروند. 
 نظر شما درباره VAR در این مسابقه 

چیست؟
 ما متأسفانه در لیگ ایران هنوز فرهنگ 
استفاده از VAR را درک نکرده ایم. برای یک 
صحنه حدود ۵ دقیقه از وقت بازی گذشت 
تا تصمیم نهایی گرفته شود، به خاطر همین 
موضوع عرق بازیکنان سرد شد و کیفیت بازی 
کرد؛ حوصله مخاطب هم سر رفت. در  افت 
حالی که در اروپا این صحنه ها واقعاً مسخره 
گر بپردازند  است و اصلاً به آن نمی پردازند و ا
هم در کمتر از یک دقیقه تصمیم نهایی را اعلام 
می کنند تا بازیکنان سرد نشوند و کیفیتشان 
پایین نرود. امیدوارم در آینده از VAR در تمام 
بازی ها استفاده شود تا با فرهنگ این تکنولوژی 
بیشتر آشنا شویم، زیرا این نکته در رقابت های 

بین المللی نیز به ما کمک خواهد کرد. 

اصلانیان: 
متأسفانه دیگر 

ستاره ای در ۲ تیم 
پایتخت نداریم

 مریخ سومین گلزن و خلیلی دومین  
گلر برتر جهان 

مسابقات  پایان  در  مریخ  فاطمه  ایسنا: 
رده  در  جهان  زنان  قهرمانی  کاپ  پرزیدنت 
گرفت.  قرار  جهان  گلزنان  برترین  سوم 
هندبال  مسابقات  دوره  بیست وششمین 
قهرمانی زنان جهان از ۹ تا 2۶ آذر به میزبانی 
، دانمارک و سوئد در حال برگزاری  سه کشور نروژ
این  در  ایران  زنان  هندبال  تیم ملی  است. 
مسابقات با ۶ شکست و یک برد در رده سی و 
یکم جهان ایستاد و نتوانست جایگاه خود در 
دوره قبل این مسابقات را بهبود ببخشد. فاطمه 
مریخ مدافع چپ 1۹ ساله تیم ملی هندبال زنان 
کنون در پایان مسابقات پریزیدنت کاپ  ایران ا
با ۴1 گل در رده سوم برترین گلزنان جهان قرار 
گرفت. هم چنین نسترن فراهانی با 22 گل در رده 
شصت و سوم قرار گرفته  است. ستاره رحمانیان 
نیز در رده دهم برترین پنالتی زنان قرار دارد. 
فاطمه خلیلی دروازه بان تیم ملی هم با 7 سیو 

در رده دوم بیش ترین سیوها قرار دارد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
  تسنیم: اسماعیل صفیری کارشناس داوری در گفت وگو 
با تسنیم، درباره برگزاری دربی 102 تهران با کمک داور 
ویدیویی )VAR( اظهار داشت: ما در بازی اول نباید 
انتظار داشته باشیم که فرهنگ استفاده از VAR به خوبی 
کمک داور ویدیویی در  گسترش استفاده از  جا بیفتد. 
کشورمان نیاز به فرهنگ سازی و آموزش دارد.  فوتبال 
اوایل استفاده از VAR در فوتبال اروپا هم شاهد یکسری 
اعتراضات و فشارها از سوی بازیکنان بودیم اما هر چقدر 
که جلوتر رفتیم، بازیکنان متوجه شدند که در هر زمان باید 
چطور با این مسئله برخورد کنند. وی افزود: این وسیله به 
فوتبال اضافه شده تا تیمی امتیاز ناحق نگیرد. کارشناس 
کشورمان با ارزیابی عملکرد موعود بنیادی فرد  داوری 
داور دربی، گفت: قضاوت او بد نبود. در صحنه هایی که 
VAR استفاده نشد، خوب عمل کرد. جایی که باید ادامه 
بازی می داد، تصمیمات خوبی گرفت. در صحنه پنالتی 
هم به نظرم تصمیمش درست بود، چرا که تکل بازیکن 
پرسپولیس موجب سرنگونی مهاجم استقلال شد و جلوی 
گر داور دربی چنین مسابقه ای را  بدن وی گرفته شد. »ا
با کمک داور ویدیویی در تورنمنتی بین المللی قضاوت 
می کرد، می توانست اجازه حضور در ادامه تورنمنت را داشته 
باشد؟« صفیری در پاسخ به این موضوع عنوان کرد: داور در 
مسابقات بین المللی بر اساس عملکردش قضاوت می شود 
و بر این اساس نیست که چند مرتبه از کمک داور ویدیویی 
استفاده کرده است. VAR برای این است که تیمی امتیاز 

ناحقی به دست نیاورد.

بیــنالمــلل
   ژوزه مورینیو سرمربی رم گفت: تقصیر خودمان است 
گ داشتیم  ک در پرا که دوم شدیم. ما یک نمایش وحشتنا
که همه چیز را خراب کرد. مجازات ما این است که باید دو 
بازی اضافی انجام دهیم. به گزارش اسپورت2۴، رم در دیدار 
پایانی دور گروهی لیگ اروپا توانست شریف مولداوی را با سه 
گل شکست دهد ولی به عنوان تیم دوم راهی دور بعدی شد. 
بر این اساس رم برای حضور در دو یک هشتم نهایی لیگ 
اروپا باید با یکی از تیم های سوم دور گروهی لیگ قهرمانان 
اروپا به صورت رفت و برگشت پیکار کند. حریف رم در مرحله 
گا،  یک شانزدهم نهایی لیگ اروپا یکی از تیم های بنفیکا، برا
گالاتاسرای، فاینورد یا یانگ بویز خواهد   ، لانس، شاختار
بود. ژوزه مورینیو با اشاره به دوم شدن تیمش در دور گروهی 
گفت: تقصیر خودمان است که دوم شدیم. ما یک نمایش 
گ داشتیم که همه چیز را خراب کرد. ما  ک در پرا وحشتنا
ج از خانه خوب  بازی های خانگی مان را بردیم و دو بازی خار
ج از خانه برابر اسلاویا خیلی بد  داشتیم اما در دیدار خار
بودیم. مجازات ما این است که باید دو بازی اضافی انجام 
دهیم. مورینیو به اسکای اسپورت ایتالیا گفت: بله ما دوم 
شدیم اما تیم های حذف شده از لیگ قهرمانان اروپا خوشحال 
گر به رم برخورد کنند و قطعا برایشان حریف  نخواهند شد ا
آسانی نخواهیم بود. رم که در رده چهارم سری آ قرار دارد باید 
این هفته دیدار دشواری را در زمین بولونیا، تیم پنجم لیگ 
داشته باشد. با توجه به توقف رم در بازی قبل، این بازی 
کو به دلیل  اهمیت زیادی برای جالوروسی دارد ولی روملو لوکا
اخراج در بازی قبلی در این دیدار غایب است و وضعیت پائولو 

دیبالا و سردار آزمون نیز به دلیل مصدومیت روشن نیست.
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   صد و دومین شهرآورد پایتخت با  تساوی استقلال و 
پرسپولیس مقابل یکدیگر به پایان رسید.  بازی از کیفیت 
پایینی برخوردار بود و آنچیزی که ما توقع داشتیم از بازی 
دقیقه   20 همان  در  فقط  پرسپولیس  نشد.  نصیبمان 
ابتدایی موفق ظاهر شد، اما در دقایق دیگر استقلال تیم 
کتیک  برتر زمین بود و قطعاً مستحق برد. جواد نکونام تا
کارسازی دارد، او ابتدا دفاعی بازی می کند و چشم به ضد 
حملات دارد و بعد از اینکه تیم حریف خسته شد حملاتش 
را شروع می کند. در دقایق پایانی نیمه نخست ما این 
شرایط را دیدیم و ۳ - ۴ موقعیت نیز ساختیم، اما بدشانس 
بودیم که به گل ختم نشد.  کار تیم داوری در این بازی به 
 VAR مراتب راحت تر از دربی های گذشته بود، زیرا وجود
در این مسابقه چیزی را از چشم آنان دور نگذاشت و حتی 
ساده ترین صحنه ها را نیز زیر نظر داشتند. من بنظرم 
موقعیتی که نعمتی دست بابایی را کشید هم می توانست 
خطا و پنالتی باشد، اما بنظرم نخواستند شرایط مسابقه 
را متشنج کنند و سخت گیرانه پنالتی استقلال را نگرفتند. 
روی صحنه بعدی همه دیدند چگونه روی رضاوند خطا 
شد و دیگر نتوانستند آن را نادیده بگیرند. خداراشکر حق 
به حق دار رسید و ما توانستیم پنالتی را گل کنیم، اما باز 
هم می گویم برد حق استقلال بود و پرسپولیس در حد و 
اندازه های استقلال ظاهر نشد. در خصوص  عملکرد خط 
دفاع استقلال روی گل نخست پرسپولیس بنظرم آنجا 
مدافع استقلال کار اشتباهی کرد و نباید آنگونه توپ را به 
حسینی می سپرد. در آن صحنه کاری از دست حسینی 
برنمی آمد و بهترین تصمیم همان بود که دیدیم. مدافعان 
که در تنگنا قرار می گیرند  که زمانی  باید این را بدانند 
باید توپ را یا با سر یا حداقل به صورت زمینی به عقب 
بدهند، اما خب اشتباهی بود که از سوی مدافعان رخ داد 
و تاوانش هم دادیم. امیدوارم در بازی های بعدی این 
اشتباهات تکرار نشود. الان بسیار زود است که بخواهیم 
درباره قهرمانی صحبت کنیم، زیرا امتیازات نسبت به هم 
نزدیک است. من درباره پرسپولیس صحبت نمی کنم، 
چون آن ها باید برای سومی بجنگند. سپاهان هم الان کمی 
قدرت نمایی می کند، اما در آخر تیمی که قهرمان می شود 
استقلال است. آن ها به امتیازگیری هایشان ادامه دهند، 
چون شیر درون استقلال هنوز بیدار نشده و سپاهان هم 
خوشبختانه تیمی نیست که بخواهد استقلال را به دردسر 
بیندازد. جواد نکونام در نوع خودش بهترین است و ما 
ایمان داریم که وی می تواند با استقلال قهرمان لیگ شود.

محمدنوری
کارشناسفوتبال

پاشازاده: جا ندادند دربی را ببینم! 
 مهدی پاشازاده بازیکن پیشین تیم 
فوتبال استقلال گفت: صحبت هایی که 
از  مسئولان استقلال و پرسپولیس پس 
دربی 102 انجام دادند برای زمین های 

کی بود.  خا
  تساوی دربی 

مهدی پاشازاده در گفت وگو با تسنیم، 
استقلال  یک   - یک  تساوی  درباره 
هفته  از  معوقه  دیدار  در  پرسپولیس  و 
، اظهار داشت: دربی خیلی  پنجم لیگ برتر
حساس بود چون نتیجه آن برای کادرفنی، 
بازیکنان، هواداران و ادامه لیگ خیلی 
اهمیت داشت. قبل از بازی گفتم برد و 
باخت دربی می تواند حتی قهرمانی را تغییر 
دهد، چون هر تیمی شکست می خورد 
تا سه، چهار بازی درگیر دربی می شد. 
پیش بینی کرده بودم بازی مساوی تمام 
می شود که این اتفاق هم افتاد، هر چند 

شود.  برنده  استقلال  می خواست  دلم 
بازی بیشتر درگیرانه و احساسی بود و چیز 

خاصی نداشت. 
  کنایه های دو طرف 

وی در مورد کنایه های عجیب مربیان 
و بازیکنان دو تیم به یکدیگر پس از پایان 
بازی گفت: باید کمی با لحن تُندی صحبت 
کسی هم می خواهد، ناراحت  کنم و هر 
شود. ما فرهنگ درستی نداریم. وقتی 
سیستم کمک داور ویدئویی آمده است 
و داور اعلام می کند از طریق این سیستم 
صحنه ها را دوباره چِک می کند، اعتراض ها 
VAR هر  با حضور  برای چیست؟ داور 
احترام  آن  به  باید  بگیرد،  که  تصمیمی 
گذاشته شود. چطور ممکن است داور 
می کند،  چک   VAR با  را  صحنه  بگوید 
آن وقت بازیکنان استقلال و پرسپولیس 
به سمت داور می روند؟  اعتراض  برای 

زمان  بازیکنان در  اعتراض  صحنه های 
چک کردن VAR را ببینید، همدیگر را هُل 
می دادند یا اعتراض می کردند. بازیکن 
پیشین استقلال با انتقاد از صحبت های 
تیم  دو  مسئولان  سوی  از  شده  ح  مطر
تصریح کرد: این فرهنگ ما نیست و باید 
یاد بگیریم وقتی سوت بازی زده می شود، 
یعنی به پایان رسیده است. اعتراض ها و 
صحبت ها نشان می دهد انرژی مان را در 
زمین نگذاشته بودیم. حرف زدن درباره 
هم ایپدمی شده است. این صحبت ها 
کی است. متأسفانه  برای زمین های خا
فوتبال ما در حال نابود شدن است. این 
کار  همه تنش نشان می دهد یک جای 

می لنگد. 
  حضور در ورزشگاه آزادی 

در  حضورش  با  رابطه  در  پاشازاده 
ورزشگاه آزادی برای تماشای دربی گفت: 

روزهای  یاد  شدم  ورزشگاه  وارد  وقتی 
گذشته افتادم، هر چند  خوب و خوش 
نصف ورزشگاه مثل متروکه خراب بود. 
برنامه  ای داشتیم که اجرا نشد و گفتیم به 
ورزشگاه برویم و دربی را ببینیم ولی کسی 
جایگاه  سمت  به  نگرفت.  تحویل مان 
VIP رفتیم و گفتند اساتید و نورچشمی ها 
آنجا حضور دارند. به قسمت CIP مراجعه 
گفتند اصلاً نمی توانید وارد این  کردم و 
ک بر  گفتم خا قسمت شوید، به خودم 
سرم که به ورزشگاه رفتم. به من جا ندادند 
بازی را ببینم و مجبور شدم بدون اینکه 
بازی را ببینم ورزشگاه را ترک کنم. پای 
پیاده تا جلوی درِ اصلی رفتم. برخوردهای 
ناجور و بدی با من شد. به سازمان لیگ و 
کسانی که در حال برگزاری بازی ها هستند 
می گویم، هیچ چیزی بلد نیستید و هر روز 

شرایط فوتبال را بدتر می کنید. 
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  بازی جنجالی
 پر از شکایت 
و بیانیه! 


